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 12. septembrī Balvos, laukumā pie 
kultūras nama notiks tradicionālais 
lauku labumu tirdziņš. 

Lauku labumu tirdziņš 
Balvos

IZSKANĒJUSI “MAZĀ NOVADA DIENA” BALTINAVĀ

  22. augustā Baltinavas novada iedzīvotāji un ciemiņi tika 
aicināti svinēt “Mazo novada dienu”. Svētkus svinējām ar plašu 
aktivitāšu programmu visu vecumu pasākuma apmeklētājiem.
  Sportisko aktivitāšu cienītāji savas spējas pārbaudīja dažādās 
tradicionālās un netradicionālās disciplīnās- basketbola metieni 
grozā, zābaka metieni tālumā, šautriņu mešana, boulings, plast-
masas glāžu pils, zirnekļu tīkls, “Akmens, šķēres, papīrīts”. Sieviešu 

un vīriešu komandas piedalījās Pludmales volejbola turnīrā.
   Kāršu spēļu cienītāji sacentās mini Zolītes turnīrā. Tika 
noskaidroti veiksmīgākie spēlētāji: 1. Edgars Bukšs; 2. Andris 
Ločmelis; 3. Jevģēnijs Dauksts. 
  Vietējie baltinavieši izmantoja iespēju piedalīties fotoorientēšanās 
konkursā, kura ietvaros pēc dotajām fotogrāfijām bija jāatrod dažā-
di objekti Baltinavas centrā. Uzdevums nebija no vieglākajiem, jo 
fotogrāfijas atainoja tikai atsevišķas detaļas no kāda objekta.
  Mazākie pasākuma apmeklētāji visas dienas garumā priecājās 
piepūšamajās atrakcijās un bumbu baseinā. Drosmīgākie izmanto-
ja iespēju izjāt ar poniju Grietu, par ko paldies jāteic Rudītei Zelčai. 
  Pamatīga rinda izveidojās pie hennas tetovējumu zīmētājas Kitijas 
Keišas- katrs bērns gribēja iegūt sev īpašu, skaistu īslaicīgo tetovē-
jumu. Arī sejas apgleznošana pie Agritas Luīzes Kušnires pulcēja 
plašu interesentu pulku- dienas laikā parkā varēja manīt bērnus 
un pieaugušos ar taurenīšiem, puķēm uz sejas, pat supervaroņu 
cienīgu krāsojumu.
  Visas dienas garumā pasākuma apmeklētāji varēja aplūkot 
mākslas plenēra “Viļakas iela- viena no senākajām ielām 
Baltinavā” dalībnieku gleznas.
  Pamatīgu humora un pozitīvu emociju lādiņu sniedza 
šarmantais itālis Roberto Meloni, kurš pasākuma apme-
klētājiem prezentēja savu grāmatu “Pa Latvijas novadiem 
ar Roberto”. Interesenti iegādājās grāmatu, saņēma īpašu 
ierakstu un autogrāfu iegādātajā grāmatā, fotografējās ar 
mākslinieku. Roberto pastāstīja par savu radošo darbību, kā 
nonāca Latvijā, kā arī kuriozus atgadījumus, ko piedzīvojis 
jau 19 gadus dzīvojot un strādājot Latvijā. Roberto dziedā-
ja skaistas dziesmas itāļu valodā un aicināja arī klātesošos      
dziedāt līdzi.

Turpinājums 4. lpp.

No 1. septembra tiks 
atjaunoti visi reģionālo 

maršrutu reisi 
  Sākoties jaunajam mācību gadam, 
no 2020. gada 1. septembra tiks at-
jaunoti visi reģionālo maršrutu reisi, 
kas pielāgoti skolēnu vajadzībām. Tie 
tika slēgti, jo ārkārtējās situācijas laikā 
izglītības iestādēs tika atceltas mācības 
klātienē. Ņemot vērā, ka izmaiņas skar 
aptuveni 520 maršrutus visā Latvijā, 
aicinām pasažierus pirms brauciena 
atkārtoti pārbaudīt aktuālo autobusa 
kustības sarakstu mājaslapā www.atd.
lv sadaļā Kustības saraksti vai portālā 
1188.
  Izmaiņas gaidāmas reģionālajos 
maršrutos, kurus apkalpo 25 pasažieru 
pārvadātāji: AS “Nordeka”, SIA “Nor-
ma-A”, AS “CATA”, SIA “VTU Valm-
iera”, AS “Liepājas autobusu parks”, SIA 
“Sabiedriskais autobuss”, AS “Talsu au-
totransports”, SIA “Tukuma auto”, PSIA 
“Ventspils reiss”, AS “Rīgas Taksometru 
parks”, SIA “Ekspress Ādaži”, SIA “Galss 
Buss”, SIA “Dobeles autobusu parks”, 
SIA “Jelgavas autobusu parks”, SIA “Aiva 
auto”, SIA “Daugavpils autobusu parks”, 
AS “Rēzeknes autobusu parks”, SIA 
“Ludzas autotransporta uzņēmums”, 
SIA “Balvu autotransports”, SIA “Jēkab-
pils autobusu parks”, SIA “Gulbenes au-
tobuss”, SIA “Madonas ceļubūves SIA”, 
SIA “Migar”, SIA “Aips” un SIA “Ceļavē-
jš”.

Volejbola turnīra uzvarētājas sieviešu konkurencē: 
(no kreisās) 2. vieta- Krista Circene un Laura Skangale, 

1. vieta-  Agrita Luīze Kušnire un Iluta Keiša, 
3. vieta- Marika Graudumniece un Guna Kaņepe.

Volejbola turnīra uzvarētāji vīriešu konkurencē: 
(no kreisās) 3. vieta- Renārs Kokorevičs un Dāvis Ozoliņš,

1. vieta-  Vadims Sņegovs un Jānis Stepanovs,
 2. vieta- Lauris Keišs un Reinis Keišs.

Nestrādājoši jaunieši var 
pieteikties mācībām 

Jauniešu garantijā
  Jaunieši vecumā no 17 līdz 29 gadiem, 
kuri ir bez darba un ieguvuši pamata 
vai vidējo izglītību, varēs pieteikties 
bezmaksas mācībām, iesniedzot pie- 
teikumu kādā no 11 profesionālās 
izglītības iestādēm. Programmā Jau-
niešu garantija izglītības iestādes uzņem 
izglītojamos profesionālās pilnveides 
programmās digitālo, uzņēmējdarbī-
bas vai profesionālās ievirzes svešva- 
lodu prasmju pilnveidei. Mācības ir 
pieejamas Rīgā, Jūrmalā, Ogrē, Saldū, 
Kuldīgā, Liepājā, Daugavpilī, Balvos, 
Cēsīs un Smiltenē. Vairāk informācijas: 
www.viaa.gov.lv/jauniesugarantija.
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  Arī augusts šogad lutināja lauksaimniekus, 
laika apstākļi bija labvēlīgi ražas novākša-
nai. Tas priecē, beidzot lauksaimnieki varē-
ja novākt izaudzēto ražu bez problēmām un 
realizēt labas kvalitātes graudus.
  Augustā notika divas apvienoto komiteju 
sēdes ar izskatāmiem 29 jautājumiem un vie-
na Izglītības, kultūras un sporta komiteja ar 1 
izskatāmo jautājumu. Notika ārkārtas domes 
sēde ar 1 izskatāmo jautājumu un viena kārtē-
jā domes sēde ar 16 izskatāmiem jautājumiem.
  6. augustā Baltinavā  sākās pirmā diena  
LNKC praktiskajam  semināram tradicionā-
lajā kultūrā – „Ziemeļlatgales tautas tērpa 
darināšana”. Četru dienu garumā dalībnie-
ki darbojās tautas tērpu darināšanas darb-
nīcā- papildināja zināšanas diegu krāsošanā 
ar dabīgajām krāsvielām, iepazina Baltinavas 
novadu, guva ieskatu latgaliešu dialekta īpat-
nībās.
  10. augustā Rēzeknē notika Latgales 
plānošanas reģiona Attīstības padomes sēde. 
Padomes sēdē Latgales SEZ pārstāvis Vla-
dislavs Stankevičs iepazīstināja ar grozījumi-
em Latgales speciālās ekonomiskās zonas 
(Latgales SEZ) darbību reglamentējošos doku-
mentos. Valsts sekretāra vietniece reģionālās 
attīstības jautājumos Ilze Oša un Valsts attīstī-
bas plānošanas departamenta direktors Raivis 
Breimšmits     sniedza      informāciju      par 
normatīvo      regulējumu         administratīvi  
teritoriālās reformas kontekstā, finanšu 
komitejām, pašvaldībām pieejamo finansēju-
mu investīcijām Covid-19 seku mazināšanai 
un par nākošo plānošanas periodu. 
  13. augustā Baltinavā  uzņēmām akcijas 
“Ceļojums pa Latvijas robežu zirga mugurā” 
dalībnieces Līgu Vilni un Tīnu Runci, pava-
došo personālu Ingrīdu Rundi un Ilvu Sau-
kumu. Akcijas dalībniekiem Baltinavā bija 
ieplānota pusdienu atpūta zirgiem. Atpūtinot 
zirgus, dalībnieces, tiekoties ar Baltinavas 
novada iedzīvotājiem, pastāstīja par savu 
ideju apceļot Latviju gar robežu. Tāpat dalīb-
nieces pastāstīja daudz interesanta gan par 
zirgu trenēšanu, gan gatavošanos šim pārjā-
jienam. Bērniem, kuriem bija drosme,  tika 
dota iespēja pavizināties īsta sporta zirga mu-
gurā. Atvadoties, akcijas dalībnieces pateicās 
baltinaviešiem, kas ieradās sagaidīt viešņas.      
Gandarījums, ka esam darījuši patīkamus 
brīžus citiem!
  18. augustā Rēzeknē notika pretkorupcijas 
seminārs   “Tiesiskuma pamatprincipi Lat-
vijā un Eiropā: pretkorupcijas pasākumi un        
ierobežojumi”, ko vadīja Jaroslavs Streļčenoks. 
Seminārā piedalījās Inese Siliņa, Jānis Bub-
novs un Sarmīte Tabore. 
  19. augustā Baltinavā ieradās SIA ZAAO 
pārstāvji – valdes priekšsēdētājs Gints Ku-
kainis un klientu apkalpošanas daļas vadītā-
js Mārtiņš Vīgants. Tika izrunātas tālākās 
sadarbības iespējas, ņemot vērā administratīvi    
teritoriālo reformu, kā arī jaunu pakalpojumu 
pieejamības nodrošinājuma iespējas Baltina-
vas novada iedzīvotājiem.
  21. augustā Viļakas novadā, Rekovas dzir-
navās, notika trīs  novadu vadītāju (Sergejs 
Maksimovs, Aigars Pušpurs un Sarmīte Tab-
ore)  un SIA “Balvu un Gulbenes slimnīcu 
apvienības” valdes priekšsēdētāja Marģera 
Zeitmaņa tikšanās ar VARAM ministru Juri 
Pūci, lai izdiskutētu problēmu par SIA “Balvu 
un Gulbenes slimnīcu apvienības” slimnīcu 
tālāko likteni, sakarā ar slimnīcu pārlīmeņoša-
nu. Tāpat tika aizskarti jautājumi par atkritu-
mu jomu, sakarā ar jauno atkritumu apsaim-
niekošanas politiku, kas nosaka pāreju uz 
nešķirotu atkritumu krasu samazināšanu. 
  25. augustā Baltinavas vidusskolu un Balti-
navas Mūzikas un mākslas skolu  apmeklēja 
Balvu novada pašvaldības Izglītības, kultūras 
un sporta pārvaldes darbinieki, lai iepazītos 
ar izglītības iestāžu gatavību jaunajam mācību 
gadam. 
  22. augustā Baltinavā svinējām Mazo nova-

da dienu. Dienas garumā Baltinavas nova-
da parkā notika aktivitātes visām gaumēm! 
Noslēgumā godinājām Aiju Nagli ar augsto 
Latvijas valsts  apbalvojumu  - Atzinības kru-
stu. Patiess prieks, ka mūsu novada cilvēki 
atzinīgi  tiek novērtēti valsts līmenī.
   28. augustā  Baltinavas novada pašvaldī-
bas administrācijas un citu iestāžu darbinie-
ki devās pieredzes apmaiņas braucienā uz 
Riebiņu novadu, ar  mērķi iepazīties ar 
Riebiņu novada pašvaldības darbu Covid -19 
pandēmijas laikā, kādā veidā tiek  nodrošināti 
pakalpojumi iedzīvotājiem, kā tiek organizē-
ti kultūras  un citi pasākumi, lai nodrošinātu 
drošu vidi apmeklētājiem un pasākumu or-
ganizatoriem. Tāpat iepazināmies ar Riebiņu 
novada pašvaldības darbu, kultūras centru, 
bibliotēku un citām pašvaldības iestādēm.
  31. augustā, Balvos, četru pašvaldību vadītā-
ji tikās Finanšu komisijas  sēdē, lai pārrunātu 
jautājumus, kas saistās ar SAM 5.6.2. projekta 
realizācijas otro kārtu. 
  Arī augusta mēnesis novadā bija darbīgs. 
Tika strādāts pie teritorijas labiekārtošanas 
darbiem. Izglītības iestādes gatavojās jauna-
jam mācību gadam, visu mēnesi turpinājās 
telpu atjaunošanas darbi kultūras namā. Tika 
izsludināts iepirkums traktora + frontālā 
iekrāvēja un pļaujmašīnas- smalcinātāja 
iegādei, kas arī ir noslēdzies un pašreiz Iepir-
kumu komisija vērtē piedāvājumus un to at-
bilstību Nolikuma un tehniskās specifikāci-
jas prasībām. Kad piedāvājumi tiks izvērtēti 
un būs zināms pretendents vai pretendenti, 
pašvaldība slēgs līgumu par piegādi. 
  Ir noslēgusies krimināllieta par pašvaldībai 
piederošo koku patvaļīgu nozāģēšanu. Vai- 
nīgās personas tika apsūdzētas saskaņā ar 
Krimināllikuma 109. pantu- Patvaļīga koku 
ciršana un bojāšana. Vainīgās personas griezās 
Baltinavas novada pašvaldībā ar lūgumu uz 
izlīgumu. Pašvaldība, uzklausot vainīgās per-
sonas,  pieņēma lēmumu “iet pretī” vainīga-
jām personām un parakstīt abpusēju izlīgu-
mu ar vienošanos, ka vainīgās personas segs  
pašvaldībai nodarītos zaudējumus 2504,30 
euro apmērā, kā arī nozāģētie koki paliks 
pašvaldības rīcībā.  Abas puses vienojās par 
šiem nosacījumiem, izlīgums tika parakstīts. 
  Pašvaldībai radīto zaudējumu atmaksātie 
finanšu līdzekļi 2504,30 euro ar Finanšu 
komitejas lēmumu tika novirzīti  abām izglītī-
bas iestādēm  - Baltinavas vidusskolai un 
Baltinavas      Mūzikas    un    mākslas    skolai,  
sadalot vienādās daļās -  1252,15 euro katrai, 
datortehnikas iegādei mācību procesa kvali-
tatīvākai nodrošināšanai. Baltinavas viduss-
kola iegādāsies: portatīvo datoru matemātikas 
klasei, stacionāro datorkomplektu “e-klases” 
virslietotāja vajadzībām un portatīvo dato-
ru mācību priekšmeta “datorika” īstenoša-
nai. Baltinavas Mūzikas un mākslas skola 
iegādāsies: datorkomplektu mācību program-
mas “datorgrafika” īstenošanai un portatī-
vo datoru mācību procesa pilnveidošanai. 
Uzskatu, ka tādā veidā, šie finanšu līdzekļi tiks 
izlietoti  pārdomāti un ļoti atbildīgi.  
  Visu augusta mēnesi notika konsultācijas ar 
advokātu Andri Tauriņu (zvērinātu advokātu 
birojs Sorainen)  par iespēju sniegt Satvers-
mes tiesā prasību apstrīdēt administratīvi 
teritoriālo reformu, t.i. apstrīdēt  Apdzīvoto 
vietu un administratīvo teritoriju likumu. 
Konsultācijas bija bezmaksas. Advokātam 
tika nosūtīti visi pirmsdokumenti un fakti, 
kuri pašvaldības rīcībā, sakarā ar ATR, bija no 
pašiem pirmssākumiem. Izskatot dokumen-
tus, pašvaldība saņēma šādu viedokli no ad-
vokāta Andra Tauriņa, zemāk lasāma atbilde:
“Esam iepazinušies ar Jūsu atsūtītajiem doku-
mentiem.
 Pirmšķietami atzīstams, ka spēcīgākie argu-
menti izriet no nepienācīga konsultāciju pro-
cesa ar Baltinavas novada pašvaldību likuma  
pieņemšanas gaitā. To uzskatāmi apliecina 
2019. gada 4. novembrī VARAM sniegtā at-
bilde. Tā neatbild uz nevienu no Jūsu  pausta-
jām bažām un uzdotajiem jautājumiem, vien 
atreferē likumprojekta sagatavošanas ma-

teriālos norādītos apsvērumus un vispārīgos  
administratīvi teritoriālās reformas argumen-
tus. Tāpat pozitīvi ir vērtējams Jūsu rosinājums 
(priekšlikums) uz 2.  lasījumu par Baltinavas 
novada pievienošanu Viļakas novadam, tādē-
jādi  demonstrējot pretimnākšanu likumdevē-
jam un gatavību meklēt kompromisu admin-
istratīvi teritoriālās reformas īstenošanā.Ja 
Jūs joprojām esat noskaņoti vērsties Satvers-
mes tiesā, Baltinavas  novada pašvaldības 
tiesību aizsardzības vārdā, mēs būtu gatavi  
uzņemties pieteikuma sagatavošanu un lietas 
ierosināšanas gadījumā,  Jūsu pārstāvību Sat-
versmes tiesas procesā. Tā īstenošanai, primāri, 
būtu svarīgi, lai Baltinavas novada pašvaldības 
dome pieņem lēmumu par vēršanos Satversmes 
tiesā.

Andris Tauriņš
Partneris, zvērināts advokāts

  Pēc advokāta vēstules var secināt, ka Satvers-
mes tiesas lēmums uz doto brīdi nav prog-
nozējams. Nav pārliecības, ka rezultāts var būt 
pašvaldībai pozitīvs. Domes deputāti pieņēma 
lēmumu, izsverot visus “par” un “pret”, ka 
prasību Satversmes tiesā Baltinavas novada 

dome tomēr nesniegs- vienīgais arguments 
tam bija mazais iedzīvotāju skaits Baltinavas 
novadā. Visi deputāti bija vienoti lēmumā, 
ja iedzīvotāju skaits būtu lielāks, tad noteikti 
prasība           Satversmes        tiesā           būtu 
sniedzama. Tiešām, iedzīvotāju skaits samazi-
nās ļoti straujos tempos, turpmākās prognozes 
ir ļoti bēdīgas. Nav loģiskas sakarības  pastāvēt 
novadam ar 800 vai pat mazāk iedzīvotājiem. 
Deputāti vienojās, ka visi spēki jau tagad jāveltī 
Baltinavas novada interešu pārstāvniecībai 
jaunizveidotā novada kontekstā, strādājot pie 
kopējās   jaunizveidotā     novada   struktūras 
izveides un kopējās plānošanas dokumentu 
izstrādes. No tā būs atkarīga arī Baltinavas 
novada būtība jaunajā Balvu novadā.
  No manas puses tiks darīts viss, lai                
Baltinavas novada intereses būtu pārstāvētas 
pilnā apjomā, visās jomās un  korekti. Darbs 
nebūs viegls, bet visi esam  jauna ceļa sākumā, 
kādā veidā šo ceļu iesim ir atkarīgs no mums 
pašiem. 

Sarmīte Tabore,
Baltinavas novada domes 

priekšsēdētāja  

Baltinavas novada domes pateicība!
Paldies Ivetai Gabrānei par semināra 

“Ziemeļlatgales tautas tērpa darināšana” organizēšanu.
Paldies Antrai Keišai, Inārai Bubnovai, Sarmai 

Sutugovai, par ieguldīto darbu semināra “Ziemeļlatgales 
tautas tērpa darināšana”  un akcijas “Ceļojums pa Latvijas 

robežu zirga mugurā” norisē.
Paldies Tomam un Eduardam Buraveciem, par muzikālo 

pavadījumu akcijas “Ceļojums pa Latvijas robežu zirga 
mugurā” norisē.

Paldies Imantam Slišānam par atbalstu semināram 
“Ziemeļlatgales tautas tērpa darināšana”.

Paldies Baltinavas jauktajam korim un vadītājai Aijai Naglei, 
etnogrāfiskajam ansamblim un vadītājai Antoņinai Krakopei, 
deju kopai “Gaspaža” un vadītājai Irēnai Kašai, sieviešu 

vokālajam ansamblim un vadītājai Marijai Bukšai, 
amatierteātrim “Palādas” un vadītājai Anitai Ločmelei, par 

dalību pasākumā “Mazā novada diena”.
Paldies Lilitai Kūkojai par izstādi “Viļakas iela - viena no 

senākajām ielām Baltinavā”.
Paldies Sarmai Sutugovai, Jurim Sutugovam, Andrim 

Rauzam, Andrim Tutānam, Agrim Mežalam, par ieguldīto 
darbu pasākumā “Mazā novada diena” organizēšanā.

Paldies Valentīnai Daukstei, Anitai Kašai, par dalību 
mājražotāju un amatnieku tirdziņā, pasākumā 

“Mazā novada diena”.
Paldies Baltinavas vidusskolas direktoram Imantam 

Slišānam, pedagogiem un tehniskajiem darbiniekiem, Baltinavas 
Mūzikas un mākslas skolas direktorei Marijai Bukšai, 

pedagogiem un tehniskajiem darbiniekiem, par izglītības iestāžu 
sagatavotību jaunajam mācību gadam.

Paldies skolēniem - Kitijai Keišai, Raineram Daukstam, 
Samantai Dičai, Patrīcijai Ločmelei, Zanei Taborei, Dāvim 
Kozlovskim, Salvijai Supei, Sonorai Loginai -par ieguldīto 

darbu Baltinavas ciema un parka teritorijas sakopšanā.
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2020. gada 27. augusta
domes sēdes lēmumi

Domes darbinieki 
pieredzes apmaiņas braucienā

Par noteikumu apstiprināšanu
Sēdē apstiprināti Baltinavas novada domes 
noteikumi „Par Baltinavas novada pašvaldī-
bas iekšējās kontroles sistēmu” .

Par grozījumiem domes lēmumā
Izdarīti grozījumi Baltinavas novada 
domes 2019.gada 27.decembra (protokols 
Nr.20,&5) lēmuma “Par Baltinavas nova-
da pašvaldības iestāžu/struktūrvienību 
darbinieku amata vienību un amatalgu 
saraksta apstiprināšanu”, lēmuma pieli-
kumā Nr.1 “ Baltinavas novada Baltinavas 
vidusskolas pirmsskolas (19.1) darbinieku 
amata vienību un amatalgu saraksts 2020.
gada septembrim - decembrim”. Izdarīti 
grozījumi Baltinavas novada domes 2019.
gada 27.decembra (protokols Nr.20,&5) 
lēmuma “Par Baltinavas novada pašvaldī-
bas iestāžu/struktūrvienību darbinieku 
amata vienību un amatalgu saraksta apsti-
prināšanu”, lēmuma 1.4.punkta pielikumā 
Nr.6 “Baltinavas Mūzikas un mākslas sko-
las darbinieku amata vienību un amatalgu 
saraksts 2020.gadam”.

Par konkursa nolikuma apstiprināšanu
Deputāti apstiprināja Baltinavas novada 
domes goda balvas konkursa “Baltinavas 
novada Lepnums 2020”  nolikumu.

Par izsoles noteikumu apstiprināšanu
Apstiprināti Baltinavas novada domes no-
teikumi “Baltinavas novada pašvaldības 
kustamās mantas – Baltinavas Kristīgās in-
ternātskolas mēbeļu izsoles noteikumi”.
Par projekta finansējuma nodrošināšanu
Nolemts apstiprināt projekta „Dzīvo ak-
tīvs Baltinavā!” (Nr. 9.2.4.2/16/I/045) tāmi 
1461,63 euro apmērā.

Par izmaiņām komisijas sastāvā
Sēdē nolemts atbrīvot Daci Ločmeli no 
Baltinavas novada domes Iepirkumu 
komisijas priekšsēdētājas amata pienākumu 
pildīšanas ar 2020.gada 1.septembri; ievēlēt 
par Baltinavas novada domes Iepirkumu 
komisijas locekli Vinetu Cīruli.

Par mācību procesa organizēšanu 
izglītības iestādēs

Noteikts, ka visas Balvu novada pašvaldības 
izglītības iestādes 2020./2021.mācību gadu 
uzsāk klātienē; noteikts, ka 2020./2021.
mācību gadā Covid-19 infekcijas iz-
platīšanās  draudu gadījumā daļēju vai pil-
nībā attālinātu izglītības procesu konkrētai 
Baltinavas novada pašvaldības izglītības 
iestādei nosaka domes priekšsēdētāja.

Par ceļazīmju uzstādīšanu 

Atļauts uzstādīt ceļazīmes Nr. 306 „Kravas 
automobiļiem braukt aizliegts” Baltinavas 
ciemā; atļauts uzstādīt ceļazīmes Nr. 519 
„Apdzīvotas vietas sākums” un ceļazīmi Nr. 
520 “Apdzīvotas vietas beigas” Baltinavas 
ciemā.

Par ievietošanu ilgstošas 
sociālās aprūpes institūcijā

Sēdē nolemts ievietot A. L. Šķilbēnu             
sociālās aprūpes mājā.

Par izsoles rezultātu apstiprināšanu
Apstiprināti Baltinavas novada pašvaldībai 
piederošā nekustamā īpašuma “Kiševka-1” 
(kadastra apzīmējums Nr. 3844 004 0048), 
kas atrodas Baltinavas novadā, 2020.gada 
13.augustā notikušās izsoles rezultāti.
Apstiprināti Baltinavas novada pašvaldībai 
piederošā nekustamā īpašuma “Viršu kalns” 
(kadastra apzīmējums Nr. 3844 011 0136), 
kas atrodas Baltinavas novadā, 2020.gada 
13.augustā notikušās izsoles rezultātus.

Par nekustamā īpašuma sadalīšanu 
Atļauts J. K. un B. K.   sadalīt nekustamo 
īpašumu “M” Baltinavas novadā, no īpašu-
ma atdalot zemes vienību aptuveni 15 ha 
platībā, un izstrādāt  zemes  ierīcības  pro-
jektu  atbilstoši iesniegtajam zemes īpašu-
ma reālās sadales projekta priekšlikumam.

Par zemesgabala iznomāšanu 
Sēdē nolemts iznomāt L. T. daļu no zemes-
gabala ar kadastra apzīmējumu Nr.3844 003 
0698 0,20 ha platībā uz 5 gadiem, zemes no-
mas maksu nosakot ārējos normatīvajos ak-
tos noteiktajā apmērā.

Par atvaļinājuma piešķiršanu 
Deputāti nolēma piešķirt Baltinavas nova-
da domes priekšsēdētājai Sarmītei Taborei 
ikgadējo atvaļinājumu no 07.09.2020. līdz 
13.09.2020. ieskaitot par laika periodu 
(02.01.2019 - 01.01.2020.)

Par Baltinavas novada domes lēmuma 
papildināšanu

Nolemts papildināt Baltinavas novada 
domes 2020.gada 30.jūnija lēmumu “Par 
zemes ierīcības projekta apstiprināšanu 
nekustamajam īpašumam “ J”  ”.

Ar pilnu domes sēžu lēmumu 
sarakstu iespējams iepazīties:

www.baltinava.lv sadaļā 
Pašvaldība/ Domes sēdes.

  Par ikgadēju tradīciju Baltinavas nova-
da domē izveidojusies došanās pieredzes 
apmaiņas braucienā uz kādu  pašvaldī-
bu. Šogad, ņemot vērā valstī izsludinātos 
drošības pasākumus, nolēmām nedoties 
ārpus Latgales robežām, tāpēc vieso-
jāmies Riebiņu novadā.
  Riebiņu novada domē baltinaviešus      
laipni sagaidīja izpilddirektors Juris Leicis, 
priekšsēdētāja vietnieks Jāzeps Ivanāns,    
sabiedrisko attiecību speciālists Rolands 
Naglis. Pašvaldības pārstāvji izrādīja domes 
ēku, darbinieku kabinetus, priekšsēdētāja 
kabinetu. Pastāstīja par novadu kopumā, 
struktūru, projektiem un kultūras                
sfēru. Apmeklējām domei blakus esošo                      
bibliotēku, kurā aktīvi rosījās mākslas 
plenēra “Vasaras radošais mirklis” dalīb-
nieki, uz molbertiem kārtojot savas nupat 
tapušās gleznas. Kultūras centrā apskatī-
jām pasākumu zāli, uzposto dzimtsarakstu 
nodaļu, kurā darbinieki gatavojās laulības 
reģistrācijai. 
  Jauki aprunājušies, turpinājām paredzē-
to dienas programmu. Preiļu novada “Ošu 
mājas” atraktīvais saimnieks Ainis Noviks 
iepazīstināja ar vīngliemežu audzētavas 
darbību. Ainis dalījās ar savu pieredzes 
stāstu par netradicionālās tūrisma nozares 
uzsākšanu. Uzklausījām izsmeļošu stāstī-
jumu un redzējumu par vīngliemežu dzīvi, 
fizioloģiju, apstrādi un pārstrādi. Tūris-
tiem saimnieks piedāvā arī konsultācijas 
par vīngliemežu audzēšanu, to īpatnībām. 
Drosmīgākie var izmantot arī iespēju pa-
lutināt sevi ar sejas atjaunošanas masku ar 
vīngliemeža gļotu. Mēs šoreiz atturējāmies 
no šādas iespējas, taču degustēt audzētavas 

produkciju gan labprāt pieteicāmies.         
Nogaršojām 2 veidu vīngliemežus, 
vīngliemežu gaļas pastēti. Iegādājāmies 
arī dažādus suvenīrus- gan ēdamus, gan 
sadzīvē pielietojamus. Izmantojām arī 
iespēju skaisti iekoptajā saimniecībā sarīkot 
pusdienu pikniku.
  Tālāk devamies uz Silajāņiem, kur brāļi 
Viktors un Oļegs Boļšakovi entuziasma 
un intereses vadīti jau 20 gadus atjauno 
vecās automašīnas un veido seno spēkratu 
kolekciju.  Nostaļģiskas atmiņas pārņēma, 
aplūkojot pirmos televizorus, radio aparā-
tus, rakstāmmašīnas un citus senos sadzīves 
priekšmetus. Kārtīgi izskatījuši, aptaustījuši 
kolekcijas automašīnas un priekšmetus, 
saimnieka Viktora vadībā izvizinājāmies ar 
melno Volgu. 
  Brauciena izskaņā viesojāmies bioloģis-
kajā z/s “Juri”. Saimniecībā sieru gatavo no 
bioloģiskā piena, ko dod desmit gotiņas. To 
sien pašu rokām. Kamēr saimniece Lidi-
ja gatavoja sierus degustācijai, dēls Juris 
pastāstīja plašāk par saimniecības vēsturi. 
Apskatījām atjaunotās ēkas, uzklausījām 
stāstus par siera gatavošanas īpatnībām. 
Degustējām īpašo Jāņu sieru ar ķimenēm, 
maigo Mocarellas un svaigo Ricottas sieru. 
Pirms došanās mājup, iepirkām garšīgus 
suvenīrus saimniecības labumu veikaliņā. 
Z/s “Juri” darbīgā saime ir izcils piemērs 
latgaļu viesmīlībai, sirsnībai, mīlestībai pret 
laukiem un dabu.

Madara Siliņa,
Baltinavas novada domes

sabiedrisko attiecību speciāliste

Baltinavas novada pašvaldība izsludina pieteikšanos 
Baltinavas Kristīgās internātskolas 

mēbeļu izsolei. 
Ar izsoles noteikumiem un mēbeļu sarakstu 

iespējams iepazīties www.baltinava.lv.

Izsole notiks starp personām, 
kas rakstiski 20 dienu laikā (līdz 24. septembra 

plkst. 10:00) pēc sludinājuma 
publicēšanas būs pieteikušās izsolei. 

Pieteikumu izsolei iesniegt Baltinavas novada domes 
klientu apkalpošanas centrā, Kārsavas ielā 16.
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KULTŪRAS NOTIKUMI

Turpinājums no 1. lpp. 
  Savus labumus un gardumus pasākuma apmeklētājiem piedāvāja mājražotāji- baltina-
vietes Valentīna Daukste un Anita Kaša, Briežuciema alus darītājs Jānis Kašs un Viļakas 
novada maizes cepēja Aija Pumpure.
  Svētku izskaņā pasākuma apmeklētājus priecēja novada amatierkolektīvu koncerts. Ar 
skanīgām dziesmām koncertu atklāja Baltinavas etnogrāfiskā ansambļa sievas. Raitas un 
enerģiskas dejas izdejoja sieviešu deju kopa “Gaspaža”. Amatierteātra “Palādas” dalībnieki 
rādīja jautrus skečus par mūsdienās aktuālajām problēmām sadzīvē. Muzikālu baudīju-
mu sniedza sieviešu vokālais ansamblis un Baltinavas novada jauktais koris. Jauktā kora 
vadītājai Aijai Naglei novada domes priekšsēdētāja Sarmīte Tabore, kora dalībnieki, citu         
kolektīvu dalībnieki un pulks koncerta apmeklētāju dāvāja ziedu pušķus, jo iepriekšē-
jā     dienā, 21. augustā, Valsts prezidents Egils Levits Rīgas pilī Aijai pasniedza Atzinības 
krustu. Ar Atzinības krustu apbalvo par izcilu Tēvijas mīlestību un par sevišķiem nopel-
niem valsts, sabiedriskajā, kultūras, zinātnes, sporta un izglītības darbā. Par nopelniem 

uzskatāma uzticīga un uzcītīga kalpošana valsts vai pašvaldības dienestā, priekšzīmīga un                        
godīga   darba    izpilde,    ikviena    sabiedriska    kalpošana,   tautas   gara,  pašdarbības  un 
saimniecisko spēku attīstīšana.
  Paldies pasākuma organizētājiem, mājražotājiem, amatierkolektīviem par sportisko, ak-
tivitātēm piepildīto svētku dienu un koncertu. Īpašs paldies- Sarmai Sutugovai, Agrim 
Mežalam, Jurim Sutugovam, Andrim Tutānam, Andrim Rauzam, Kitijai Keišai, Agritai 
Luīzei Kušnirei, Inārai Daukstei un palīdzēm Leontijai Keišai, Marijai Fjodorovai, Rudītei 
Vaibai, Tatjanai Dorohinai, Tatjanai Kļanskai, Anitai Taborei. Paldies jauniešiem- Saman-
tai Dičai, Dāvim Kozlovskim, Zanei Taborei, Patrīcijai Ločmelei.

Madara Siliņa,
Baltinavas novada domes

sabiedrisko attiecību speciāliste

Plenērs “Viļakas iela – viena no senākajām ielām Baltinavā”

  No 29. jūlija līdz 31. jūlijam Baltinavā 
uz plenēru “Viļakas iela – viena no senā-
kajām ielām Baltinavā” pulcējās dažādu 
vecumu mākslinieki no Baltinavas, Tilžas 
un Mārupes, lai gleznās iemūžinātu laika 
liecinieces – mājas.
  Plenēra atklāšanas dienā dalībniekus uz-
runāja plenēra idejas autore Silvija Buklovs-
ka. Viņa pastāstīja, ka jūlija sākumā Baltina-
vā Latvijas Televīzija uzņēma dokumentālo 
filmu “Miers. Robeža. Tilts.” par Latvijas 
1920. gada 11. augusta miera līgumu ar 
Krieviju. Filmas veidotāji pauda sajūsmu 
par Baltinavas koka ēku arhitektūru Viļakas 
ielā, tāpēc tika nolemts, kamēr vēl ielā atro-
das senās mājas, kas nav nojauktas vai pār-
būvētas, tās iemūžināt gleznās kā unikālu 
vēstures liecību.
  Plenēra dalībniekus sveica Baltinavas  
novada domes priekšsēdētāja Sarmīte     
Tabore. Viņa uzsvēra, ka katrai ēkai, tāpat kā 

cilvēkam, ir savs dzīves cikls. Katrs plenēra 
dalībnieks iegulda ļoti nozīmīgu darbu  
Baltinavas novada  pētīšanā  un    vēsturisko 
vērtību saglabāšanā.
  Lai izzinātu Viļakas ielas vēsturi, devāmies 
ekspedīcijā ar Baltinavas vidusskolas sko-
lotāju Intu Ludboržu. Liels bija dalībnieku 
pārsteigums uzzinot, ka uz šīs ielas kādreiz 
bija ugunsdzēsēju depo un ebreju lūgša-
nu nams. Ingrīda un Imants Bleideļi dzī-
vo Viļakas ielā un sen pēta savas mājas un 
apkārtējo ēku vēsturi, tādēļ Ingrīda zināja 
stāstīt, kurā ēkā pagājušā gadsimta sākumā 
bija veikals, klubs, 7.- gadīgā skola, pagasta 
māja, pat restorāns. Apskatot ēkas, ka-
trs no mums izvēlējās sev tīkamo objektu 
gleznošanai, to nofotografēja, jo mainīgie 
laika apstākļi lika atgriezties novada domes 
telpās, lai uzsāktu gleznošanu.
  Radošā gaisotnē ritēja plenēra otrā             
diena — intensīva darba diena. Uz audek-

liem ar eļļas krāsām tapa fantastiski darbi. 
Šajā laikā viens otru pratām uzmundrināt, 
sniegt palīdzīgu roku un vērtīgu padomu, 
pratām novērtēt kolēģu paveikto, kopā būt 
un baudīt burvīgo mākslas gaisotni.
  Plenēra noslēgumā Baltinavas novada 
domes priekšsēdētājas vietniece Inese Siliņa 
un izpilddirektors Jānis Bubnovs visiem 
plenēra dalībniekiem, lektoriem – Intai un 
Ingrīdai, atbalstītājiem – Baltinavas MMS 
direktorei Marijai Bukšai un novada domes 
Saimnieciskās nodaļas vadītājam Agrim 
Mežalam, pasniedza pateicības rakstus. 

Noslēguma pasākumā par sevi pastāstīja 
plenēra dalībniece, jaunā māksliniece Līga 
Čirka, kura paralēli mācībām skolā veido 
modeles karjeru.
  Parkā pie ugunskura cepām un ēdām 
desiņas, klausījāmies mūziku un spriedām 
par nākamā gada plāniem. Spriedām, ka 
plenērs varētu būt kā tradīcija, kas aicina 
kopā mākslas mīļotājus.
  Plenērā piedalījās: Andžejs Krakops, Inta 
Krakopa, Līga Čirka, Sonora Logina, Inga 
Saveļjeva, Anna Saveļjeva, Ieva Kozlovska, 
Marts    Kozlovskis,    Kitija    Keiša,    Zane 
Tabore,   Indra   Keiša,   Liene  Kaša,  Anna 
Miethke, Velta Mītke, Inese Antonova, 
Megija    Bukša,   Gunta    Pudnika,    Lilita 
Kūkoja.
  Sirsnīgs paldies Baltinavas novada domei 
par finansiālo atbalstu!

Plenēra dalībnieku vārdā,
Lilita Kūkoja 
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TŪRISMA ZIŅAS

Pārbauda savus spēkus Stipro skrējienā

Ziemeļlatgales tautas tērpa darināšanas darbnīcas Baltinavā 

“Ceļojums pa Latvijas robežu zirga mugurā”

  No 6. līdz 9. augustam Baltinavā notika 
LNKC praktiskais seminārs tradicionāla-
jā kultūrā – „Ziemeļlatgales tautas tērpa 
darināšana”. Šī pasākuma organizators bija 
Latvijas Nacionālais kultūras centrs un tā 
pārstāve – tautas lietišķās mākslas eksperte 
Linda Rubena, kā arī Baltinavas nova-
da audēju pulciņa vadītāja Iveta Gabrāne. 
Semināra dalībnieki Baltinavā ieradās 6. 
augusta pievakarē, pa ceļam apciemojuši 
Balvu novada muzeju, iepazinušies ar Rutas 
Cibules stāstījumu par Ziemeļatgales tradi-
cionālo kultūru, apskatījuši tautastērpus 
Balvos.

  Semināra atklāšanas pasā-
kumā Baltinavas novada 
muzejā dalībnieki saņēma 
laba vēlējumus no Baltinavas 
novada domes priekšsēdētā-
jas Sarmītes Tabores, muze-
ja vadītājas Antras Keišas 
un Baltinavas Romas katoļu 
draudzes priestera Staņislava 
Prikuļa svētību. Etnogrāfiskā 
ansambļa dziesmu pavadībā 
tika likts pamats turpmāko 
dienu intensīvajam darbam 
- gatavoja dzijas krāsoša-

nai ar dabiskajām krāsvielām. Nākama-
jā dienā meistare, Latvijas Universitātes 
Latvijas vēstures institūta vadošā pētniece 
Anete Karlsone stāstīja, rādīja un mācīja 
diegu krāsošanu ar dabā atrodamajām krās-
vielām. Neiztika arī bez latgaliešu valodas 
stundas, par ko jāpateicas vidusskolas di-
rektoram Imantam Slišānam un latgaliešu 
dziesmām Aijas Keišas izpildījumā, pēc kā 
vidusskolas telpās, kur semināra dalībnieki 
nakšņoja, ilgi tika dziedāts, dejots un, pro-
tams, strādāts – pētītas un austas celu jostas.
Sestdien visi dalībnieki draudzīgā pulciņā 

devās uz Puncuļevas pilskalnu, kur ar teikām 
un interesantiem stāstiem iepazīstināja 
Anita Ločmele jeb Danskovīte. Pēc aktīvās 
pastaigas atsākās intensīvs darbs ar tautas 
tērpu iepazīšanu, iztaustīšanu un apsprieša-
nu. Dalībnieki iepazinās ar plašu informāci-
ju par Upītes tautas tērpiem Ligitas Sprid-
zānes stāstījumā. Baltinavas etnogrāfiskā 
ansambļa tērpus prezentēja Antoņina Kra-
kope. Par Ziemeļlatgales tautas tērpu Sen-
ajā klētī vēstīja Ziedīte Muze. Neiztika bez 
nakts darba darbaholiķiem, dažiem tapa arī 
krekla pleca rotājuma raksts.
  Semināra noslēguma dienā redzamais 
tiešām pārsteidza. Dzijas, kas vēl ceturt-   
dienas vakarā bija dabiski baltas, svētdienas 
rītā bija gandrīz visās varavīksnes krāsās. 
Arī dalībnieki un meistari bija gandarīti par 
paveikto, dalījās ieteikumos un jauniegūtajā 
pieredzē, pauda prieku par kopābūšanu un 
vēlmi    tikties    un    strādāt   atkal  Baltinavā      
citugad.
  Paldies    Ivetai    Gabrānei    par   semināra  
aktivitāšu    plānošanu,    organizēšanu    un 
realizēšanu. Paldies LNKC un Lindai 
Rubenai, LU Vēstures institūtam un Anetei 
Karlsonei, Senajai Klētij un Ziedītei Muzei.

  Paldies Baltinavas novada pašvaldībai,     
vidusskolai, muzejam, bibliotēkai un visiem 
citiem, kas iesaistījās semināra organizēšanā 
un notikšanā.

Inta Krakopa,
Kultūras nama vadītāja

 
  

Skrējēji pārvarēja gan nepļau-
tas pļavas, aizaugušus brikšņus, 
smilšu kalnus un akmeņu krāvu-
mus. Šoreiz trasē bija arī jāpeld 
un jābrien pa ūdeni un dubļiem, 
kā arī jānes smilšu maisi. Prieks 
bija trasē redzēt tik daudz bērnu, 
kurus pārbaudījumi nebiedēja.  
Kopumā skrējienā piedalījās 11 
sportisti. Mazākie bērni pārvarē-
ja 3 km distanci, bet lielākie un 
pieaugušie 5 km.  
  Paldies visiem dalībniekiem 
un viņu vecākiem par drosmi 
un izturību. Paldies Henriham         

Loginam - Slišānam  par  atbalstu  un  galvenā  tiesneša   pienākumu   pildīšanu.   Paldies 
Sarmai Sutugovai, Vintaram un Andžejam Krakopiem par palīdzību trases sagatavošanā. 
Paldies Jurim Sutugovam par atbalstu pasākuma dienā.

Inta Krakopa,
Kultūras nama vadītāja

Vīriešu grupa: (no kreisās) Ēriks Circens,  Arvils 
Kokorevičs, 2. vieta- Jānis Circens, 

1. vieta- Artis Logins no Šķilbēnu pagasta, 
3. vieta- Dzintars Barkāns no Kārsavas.

Bērnu grupa (5km distances pārvarētāji): 
(no kreisās) 2. vieta- Andžejs Krakops, 
1. vieta- Indriķis Circens, 3. vieta- Jānis 

Jasinskis.

Bērnu grupa: (no kreisās) 2. vieta-   
Kristaps Ločmelis, 1. vieta-  Rihards 

Kokorevičs, 3. vieta- Oskars    
Kokorevičs.

  2019. gada vasarā zirgu kopējas Līga 
Vilne un Tīna Runce īstenoja savu           
sapni — uzsāka piedzīvojumu “Ceļojums 
pa Latvijas robežu zirga mugurā”. Pirmais 
ceļojuma posms zirgu Prīmas un Dempsijas 
mugurā 620 km garumā pa Latvijas jūras 
krasta robežu notika no 2019. gada 17. au-
gusta — 1. septembrim. Otrais posms sākās 
2020. gada 4. augustā un ilgs līdz pat 4. sep-
tembrim. Šī posma kopējais garums ir 1386 
km pa Latvijas sauszemes robežu.
  Piedzīvojuma dalībnieces par savu ceļo-
jumu vietnē facebook stāsta: “Ideja par 
ceļojumu zirga mugurā apkārt Latvijai 
radās vairāku gadu garumā darbojoties ar 
bērniem, pieaugušajiem un zirgiem. Vēlme ir 
popularizēt šo veselīgo, sportisko, skaisto cil-
vēka — zirga sadarbības modeli un parādīt 
Latvijas neskarto dabu un dažādos cilvēkus 
pierobežā no skatu punkta zirga mugurā.” 
Pāris dienas pirms viesošanās Baltinavā 
zirdziņš Dempsijs savainoja kāju, tāpēc tika 
nolemts, ka viņa vietā ceļojumu turpinās 
zirdziņš Kastanis.
  13. augusta rīta pusē Baltinavā ieradās 
ceļojuma pavadošās personas- Ingrīda 
Runde un Ilva Saukuma. Pie Baltinavas 
novada muzeja operatīvi tika uzstādīts pa-
gaidu aploks zirdziņiem. Zupas katlā sāka 
vārīties pusdienu zupa. Veicām pēdējos 

sagatavošanās darbus un gaidījām jāt-
nieces ierodamies Baltinavā. Jājot cauri 
Demerovai, Līga un Tīna satika Vilhelmu 
Laganovski, kurš ar lielāko prieku izrādīja 
savu koka suvenīru darbnīcu, uzdāvināja 
viešņām piemiņas dāvanas.
  A. Rancāna polkas ritmos, par kuriem liels 
paldies jāteic Tomam un Eduardam Bura-
veciem, ar skaļiem saucieniem un prieka 
sveicieniem sagaidījām ceļotājas Žeikaros, 
pie Baltinavas novada zīmes. Talāk ceļu līdz 
novada muzejam jātnieces turpināja kājām 
ejot- Prīmas un Kastaņa mugurās sēdās 
Toms Buravecs un Emma Zelča. Bērni dros-
mīgi sēdēja zirgu mugurās visu ceļu.
  Pirms pusdienu pauzes jātnieces parūpē-
jās par saviem zirgiem. Tika noņemti seg-
li, nagus iesmērēja ar speciālu želeju, lai 
pasargātu no mainīgā ceļa seguma un 
laikapstākļu radītiem nagu bojājumiem. 
Ar speciālām sukām, masējošam kustībām 
jātnieces izsukāja zirdziņus, uzlabojot          
asinsriti.    Kārtīgi      sakopti,       apčubināti,
Prīma un Kastanis baudīja savas pusdienas 
un atpūtu aplokā. Arī ceļotāju grupiņa kopā 
ar baltinaviešiem baudīja garšīgu zupu, ko 
sagatavoja Inta Krakopa, Sarma Sutugova 
un Antra Keiša.
  Baltinavas novada domes priekšsēdētāja 
Sarmīte    Tabore,     izpilddirektors     Jānis  

Bubnovs,          deputātes 
Lilita Kūkoja un Marija 
Skaba ceļotājiem pasniedza 
piemiņas veltes- gan jāt-
niecēm, gan zirdziņiem. 
Audēja Iveta Gabrāne Līgai 
Vilnei mācīja aust uz stellēm. 
Iveta, kopā ar bērniem 
Tomu, Eduardu un Kris-
tiānu pasniedza piemiņas 
dāvanas jātniecēm.
   Jau pavisam drīz ceļotājām 
bija jāsteidzas uz nākamo 
pieturvietu un nakstmītni 
Kārsavas novadā. Vēl pirms 
došanās ceļā,  jātnieces 
pastāstīja par sevi, par ceļo-
juma mērķi, ceļā gūtajiem 
iespaidiem, par jāšanas 
sportu kopumā. Pozitīvām emocijām 
piepildīti, jauku turpmāko ceļu novēlējuši, 
pavadījām ceļotājas.
  Paldies baltinaviešiem, kas ieradās sagaidīt 
viešņas! Sagaidīšana izdevās sirsnīga, par 
ko jātnieces dalījās iespaidos savā facebook 
lapā: “Gribētos pastāstīt par tikšanos Balti-
navā. Sagaidīšana bija jau pie robežzīmes 
ar jestru A.Rancāna polku, aplausiem un 
plakātu. Divi drosmīgie bērni turpināja 
ceļu līdz muzeja ēkai Prīmas un Kastaņas 

mugurā! Pie gardas zupas šķīvja risinājās 
interesantas sarunas par mūsu projektu, zir-
giem, cilvēcīgumu. Mazie muzikanti priecēja 
ar polkām. Laiks paskrēja pārāk ātri, bija 
jādodas ceļā. Mīļie Baltinavieši, liels paldies 
Jums! Dodamies tālāk ar siltumu sirdī!”.

Madara Siliņa,
Baltinavas novada domes 

sabiedrisko attiecību speciāliste

  29. augustā  Svātūnes karjerā jau otro gadu sportistus un citus interesentus gaidīja 
Stipro skrējienam sagatavotā trase. Dabiskais  karjera reljefs īpaši piemērots šāda veida 
sportam un dalībnieki to novērtēja.
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AFIŠAS. Aktuāla informācija.

AKTUĀLI LAUKSAIMNIEKIEM
Pagarināts zālāju nopļaušanas un novākšanas termiņš 

LIAA Biznesa inkubatoros 
gaida jaunos uzņēmējus

  Strauji mainīgie laikapstākļi daļai lauksaimnieku, jo īpaši lopkopībā iesaistītajiem, ir 
radījuši sarežģījumus nopļaut un/vai novākt sienu vai zāles masu lopbarībai.
  Kaut arī šogad jūnija vidējā gaisa temperatūra Latvijā pārsniedza mēneša normu, kļūstot 
par otro siltāko jūniju meteoroloģisko novērojumu vēsturē, tomēr arī lietus nepameta valsts 
teritoriju un nokrišņu daudzums jūnijā sasniedza 91,1 mm, par 24 procentiem pārsnied-
zot mēneša normu. Vairākās novērojumu stacijās jūnijs bija viens no mitrākajiem pēdējos 
60 gados. Šie mainīgie laikapstākļi kavēja zālāju nopļaušanas sākšanu un zāles novākšanu 
lopbarībai jūnija beigās. Arī jūlijā Latvijā tika novērots palielināts nokrišņu daudzums un 
lielākajā daļā valsts bija par 20 līdz 40 stundām mazāk saules nekā ierasti.
  Datums, līdz kuram zālājam jābūt noganītam vai nopļautam un novāktam, lai pilnā ap-
mērā saņemtu ES platību maksājumus – vienoto platības maksājumu, maksājumu par 

klimatam un videi labvēlīgu lauksaimniecības praksi jeb “zaļināšanas” maksājumu, mazo 
lauksaimnieku shēmas maksājumu un maksājumu par bioloģisko lauksaimniecību –ir no-
teikts 15. augusts.
  Ņemot vērā strauji mainīgos laikapstākļus, arī šogad Zemkopības ministrija ir paredzējusi 
iespēju lauksaimniekiem, kuri izmanto zālājus lopbarības vajadzībām, līdz 15. septembrim 
nopļaut un novākt tos zālājus, kurus biežo nokrišņu un lielā mitruma dēļ nebūs iespējams 
nopļaut un novākt līdz 15. augustam.

Informāciju sagatavoja 
Zemkopības ministrija

  Uzņēmumi, kuri izstrādājuši inovatīvus produk-
tus vai pakalpojumus un vēlas attīstīt savu uzņēmē-
jdarbību, tiek aicināti pieteikties uzņemšanai 14 
Latvijas Investīciju un attīstības aģentūras (LIAA) 
biznesa inkubatoros. Pieteikumus pirmsinkubāci-
jas (PINK) un inkubācijas (INK) programmās varēs 
iesniegt no 1. līdz 20. septembrim. PINK program-
mā tiks uzņemti 257 topošie uzņēmēji, bet inkubāci-
jas programmā – 76 uzņēmumi.
  PINK programma piemērota jaunajiem uzņēmē-
jiem, kuri vēl ir tikai ceļā uz savu produktu vai pa-
kalpojumu, bet INK programmā aicināti pieteikties 
tie uzņēmumi, kuri jau ir izstrādājuši savus produk-
tus   vai    pakalpojumus    un    uzsākuši saimniecisko
 darbību.
  Biznesa inkubatori piedāvā tā dalībniekiem ne vien 
bezmaksas apmācību iespējas, mentoru konsultāci-
jas un koprades telpas, bet arī grantus līdz 50 % no 
attiecināmajām izmaksām dažādu pakalpojumu ap-
maksai un ražošanas iekārtu iegādei. Izejmateriālu 
iegādei uzņēmumi var piesaistīt līdzfinansējumu 30 
% apmērā no attiecināmajām izmaksām. Jāuzsver, ka 
atbalsts neatmaksājamu grantu veidā uzņēmumiem 
ir pieejams jau no uzņemšanas inkubatorā. Šobrīd 
katrs trešais inkubatora uzņēmums eksportē savas 
preces vai pakalpojumus. Nozīmīgākās eksporta 

valstis pašlaik ir Lielbritānija, Igaunija, Vācija un 
ASV.
  Inkubācijas programma piemērota uzņēmumiem, 
kas reģistrēti Latvijas Republikas komercreģistrā ne 
ilgāk par 3 gadiem. Inkubācijas dalībnieku un bizne-
sa inkubatora kopīgais uzdevums ir attīstīt produk-
tus un pakalpojumus, kā arī palielināt inkubācijas 
dalībnieku resursus un zināšanas, lai nākotnē tie 
kļūtu par globāli konkurētspējīgiem un eksportē-
jošiem uzņēmumiem. 
  Pieteikumu pieņemšana pirmsinkubācijas un 
inkubācijas programmās biznesa inkubatoros 
Kuldīgā, Daugavpilī, Madonā, Jelgavā, Jūrmalā, 
Rēzeknē, Ogrē, Talsos, Valmierā, Ventspilī, Liepājā, 
Siguldā un Radošo industriju inkubatorā notiks no 
1. līdz 20. septembrim. Jēkabpils biznesa inkubatorā 
atvērta pieteikumu pieņemšana pirmsinkubācijas 
programmā.
  Vairāk informācijas par biznesa inkubatoru pro-
grammu un pieteikšanās kārtību var iegūt LIAA 
tīmekļa vietnē: www.liaa.gov.lv/lv/programmas/bi-
znesa-inkubatori
  LIAA biznesa inkubatoru programmu finansē Lat-
vijas Republika un Eiropas Reģionālais attīstības 
fonds projektā “Reģionālie biznesa inkubatori un 
Radošo industriju inkubators”.


